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Beslutningsreferat fra Nordjyllands Politis  
kredsrådsmøde 11. maj 2021 

 

 
Deltagere: 

 
Politidirektør Anne Marie Roum Svendsen 

Stabschef Henrik Kjær Thomsen 

Chefpolitiinspektør Karsten Hansen 

Chefanklager Tina Østergaard 

 
Borgmester Per Bach Laursen, Vesthimmerlands Kommune  

Borgmester Leon Sebbelin, Rebild Kommune 

Borgmester Mogens Gade, Jammerbugt Kommune 

Borgmester Thomas Kastrup-Larsen, Aalborg Kommune 

Borgmester Mikael Klitgaard, Brønderslev Kommune 

Borgmester Birgit Hansen, Frederikshavn Kommune 

Borgmester Karsten Nielsen, Læsø Kommune 

Borgmester Arne Boelt, Hjørring Kommune  

 

Referent: Juridisk konsulent Birgitte Nymark 

 

Afbud: Borgmester Mogens Jespersen, Mariagerfjord Kommune 

 

 

Dagsorden: 
 
1) Godkendelse af dagsorden 

2) Godkendelse af referat fra kredsrådsmøde 9. februar 2021 

3) Status på Covid-19 situationen 

4) Flerårsaftale for politi og anklagemyndighed 

5) Udviklingen i Ungdomskriminalitet 

6) Samarbejde om problemstillingen i forbindelse med genopdragelsesrejser 

7) Det aktuelle kriminalitetsbillede 

8) Bordrunde 

9) Eventuelt 

 

 

Politidirektør Anne Marie Roum Svendsen bød velkommen til mødet. 

 

Ad punkt 1) Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsordenen blev godkendt. 
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Ad punkt 2) Godkendelse af referat fra kredsrådsmøde 1. december 2020  

 

Anne Marie Roum Svendsen bemærkede vedrørende referatets punkt 3, hvor en Men in Black demon-

stration var omtalt, at der havde været en tilsvarende demonstration i seneste weekend på trods af den 

gradvise genåbning af samfundet.  

 

Thomas Kastrup-Larsen nævnte, at der i den anledning uventet havde været en politipatrulje ved hans 

bopæl. 

 

Karsten Hansen oplyste, at årsagen hertil kunne være, at forebygge, at den først anmeldte rute for de-

monstrationen blev ændret. 

 

Referatet blev godkendt. 

 

Ad punkt 3) Status på Covid-19 situationen 
 

Anne Marie Roum Svendsen bemærkede, at politiet særligt har fokus på det delvist genåbnede natteliv. 

Det kan være en udfordring, at mange gæster forlader midtbyen samtidig. 

  

Selvom politiet har et godt samarbejde med de fleste restaurationer, kan det være en udfordring, når først 

de unge er lukket ind, at sikre anvendelse af mundbind m.v. i overensstemmelse med Covid-19 restriktio-

nerne. 

 

En anden udfordring er, at det er relativt nemt at forfalske coronapas, og det er usikkert, hvor meget re-

staurationerne kan eller skal kontrollere i forbindelse med gæsters adgang til restaurationslokalerne. 

 

Det er desuden en udfordring, at der har været lange ventetider på at blive testet, hvilke kan have haft 

indflydelse på omfanget af forfalskede coronapas. 

 

Ad punkt 4) Flerårsaftale for politi og anklagemyndighed 
 

Anne Marie Roum Svendsen oplyste, at det fortsat er planen, at åbningen af de to nye nærstationer i 

henholdsvis Brønderslev og Aars kan finde sted i løbet af 2. halvår 2021. 

 

De enkelte punkter i flerårsaftalen vil i øvrigt løbende blive taget op i forbindelse med Kredsrådets kom-

mende møder.  

 

Ad punkt 5) Udviklingen i Ungdomskriminalitet 

 

Karsten Hansen oplyste, at analysen af ungdomskriminalitet er nævnt i kredsrådets samarbejdsplan for 

2021. Hensigten er at belyse udviklingen i tallene og formålet hermed er, at kredsrådet kan have en drøf-

telse af, om udviklingen af tallene giver anledning til særlig bekymring. 

 

Tabel 1 viser, at der overordnet set er et lille fald i antallet af unge i kredsens, bortset fra Aalborg Kommune, 

hvor der er en lille stigning i antallet af unge. 

 

Tabel 2 viser en fordeling af antal registreringer pr. 1000 børn og unge fordelt på kategorier. Den samme 

person kan tælle med flere gange. 

 

Tabel 3 viser udviklingen i antallet af unikke sigtede for hver aldersgruppe i Nordjyllands Politikreds. Gene-

relt ses et fald i antallet af unikke sigtede, som vurderes blandt andet at skyldes Covid-19 restriktioner. En 
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undtagelse ses i Brønderslev Kommune, hvor der er registreret en stigning inden for aldersgruppen 15-17, 

som skyldes en øget tryghedsskabende indsats vedrørende knallertkørsel.   

 

Tabel 6 viser top 10 i antallet af sigtelser i aldersgruppen 10-14 år. Det kan give anledning til bekymring, at 

kriminalitetsformer som f.eks., våben og eksplosiv stoffer, voldtægt og seksuelt misbrug af børn optræder 

i det pågældende omfang i den aldersgruppe.  

 

Anne Marie Roum Svendsen nævnte, at man her skal være opmærksom på, at betegnelsen ”seksuelt 

misbrug af børn” også dækker over de tilfælde, hvor børn under 15 år deler fotos, der har seksuel karakter, 

af andre børn under 15 år.  

 

Birgit Hansen bemærkede, at lave kriminalitetstal også kunne skyldes, at kriminaliteten fandtes, men blot 

ikke blev opdaget, f.eks. handel med euforisende stoffer og andre områder, hvor politiet ikke i perioden 

havde udført særlige kontrolindsatser ligesom det var tilfældet med indsatsen mod ulovlig knallertkørsel. 

 

Ad punkt 6) Samarbejde om problemstillingen i forbindelse med genopdragelsesrejser 
 

Karsten Hansen redegjorde kort for problemstillingen med forældre, der sender deres børn på genopdra-

gelsesrejser. 

 

Det kan være hensigtsmæssigt at styrke samarbejdet mellem politi og kommuner om at forebygge genop-

dragelsesrejser ved at tage emnet i nogle af de allerede etablerede samarbejdsfora. 

 

Nordjyllands Politi foreslår at emnet bliver sat på dagsordenen til Infohusene, ligesom det med fordel kan 

tages op i SSP-regi. 

 

Thomas Kastrup-Larsen bemærkede, at det er vigtigt at sætte fokus på området i de etablerede samar-

bejdsfora, men det er også vigtigt at sende et signal til moskéerne, som kommunen også har et godt sam-

arbejde med.       

 

Ad punkt 7) Det aktuelle kriminalitetsbillede 
 

Karsten Hansen redegjorde kort for det aktuelle kriminalitetsbillede, der viser en positiv udvikling ved et 

generelt fald i kriminaliteten i forhold til 2020 på 24,8 %. 

 

Indbrud er faldet med 41,1 % som skyldes, at borgerne generelt har været mere hjemme, og at der ikke i 

samme omfang har været adgang til landet for omrejsende kriminelle.  

 

For så vidt angår responstiderne ligger vi godt på 9,28 minutter i gennemsnit og mellem 7,5 minutter i 

gennemsnit i kommunen med hurtigste responstid og 17 minutter som den længste gennemsnitstid. 

 

Anne Marie Roum Svendsen bemærkede at Nordjyllands Politi fortsat vil prioritere ressourcerne med 

hensyntagen til alle kommuner som hidtil. 

 

Ad punkt 8) ”Bordrunde” 

 

Henrik Kjær-Thomsen oplyste, at der var nedsat en undersøgelseskommission vedrørende aflivning af 

mink. Nordjyllands Politi skal bidrage til undersøgelserne med de oplysninger Nordjyllands Politi er i besid-

delse af. Nordjyllands Politi forventer ikke at undersøgelserne får særlig indflydelse på situationen i Nord-

jyllands Politikreds. 
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Arne Boelt bemærkede, at det er vigtigt, at kommunerne får besked, hvis en lokalpolitileder ikke er til at 

træffe i en længere periode. 

 

Karsten Nielsen bemærkede, at man på Læsø glæder sig til at byde velkommen til den nye landbetjent. 

Han oplyste desuden, at der havde været afholdt en indsats med kontrol af nummerplader på udenlandske 

biler, som havde resulteret i flere sager om overtrædelse af afgiftsreglerne.  

 

Michael Klitgaard bemærkede at han glædede sig til at deltage ved åbningen af nærpolitistationen i Brøn-

derslev. 

 

Mogens Gade spurgte til responstiden for Jammerbugt Kommune, som i perioden lå på 14,33 minutter i 

gennemsnit. 

 

Per Bach Laursen takkede for godt samarbejde og bistand fra politiets side i en konkret sag, hvor pressen 

ud fra en borgersynsvinkel havde forholdt sig kritisk til myndighederne. 

 

Thomas Kastrup- Larsen takkede for godt samarbejde og god indsats fra politiets side. 

 

Ad punkt 9) Eventuelt 
 

Der var ingen bemærkninger. 

 

Anne Marie Roum Svendsen takkede for godt samarbejde og godt møde og ønskede god sommer. 
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